

表32 臺灣及中國大陸貿易統計

Table 32 The Foreign Trade Between Taiwan and Mainland China

單位(Unit)：億美元(US\$100million),%

年度 Period	臺灣 Taiwan				中國大陸 Mainland China				
	出口 Exports	進口 Imports	貿易差額 Balance	貿易總額 Total	出口 Exports	進口 Imports	貿易差額 Balance	貿易總額 Total	
	成長率 Growth Rate	成長率 Growth Rate	成長率 Growth Rate	成長率 Growth Rate	成長率 Growth Rate	成長率 Growth Rate	成長率 Growth Rate	成長率 Growth Rate	
2011	3,129.2	2,880.6	248.6	6,009.9	18,983.8	17,434.8	1,549.0	36,418.6	
	12.6	12.4	-	12.5	20.3	24.9	-	22.5	
2012	3,064.1	2,773.2	290.9	5,837.3	20,487.1	18,184.1	2,303.1	38,671.2	
	-2.1	-3.7	-	-2.9	7.9	4.3	-	6.2	
2013	3,114.3	2,780.1	334.2	5,894.4	22,090.0	19,499.9	2,590.2	41,589.9	
	1.6	0.2	-	1.0	7.8	7.2	-	7.5	
2014	3,200.9	2,818.5	382.4	6,019.4	23,422.9	19,592.4	3,830.6	43,015.3	
	2.8	1.4	-	2.1	6.0	0.4	-	3.4	
2015	2,853.4	2,372.2	481.2	5,225.6	22,734.8	16,797.6	5,937.2	39,532.4	
	-10.9	-15.8	-	-13.2	-2.9	-14.1	-	-8.0	
2016	9月 Sep.	229.8	180.5	49.2	410.3	2,051.5	1,455.0	596.5	3,506.6
	10月 Oct.	244.5	187.1	57.4	431.7	1,923.7	1,310.5	613.2	3,234.2
	11月 Nov.	226.0	204.6	21.5	430.6	1,967.2	1,430.1	537.1	3,397.4
	12月 Dec.	225.5	184.0	41.5	409.5	2,236.8	1,642.9	593.9	3,879.8
	1月 Jan.	221.9	186.8	35.2	408.7	1,762.3	1,134.9	627.5	2,897.2
	2月 Feb.	177.6	136.2	41.4	313.7	1,253.9	936.0	317.9	2,189.9
	3月 Mar.	227.2	182.2	45.0	409.4	1,596.7	1,309.4	287.2	2,906.1
	4月 Apr.	222.4	174.5	48.0	396.9	1,714.6	1,272.0	442.7	2,986.6
	5月 May.	235.4	200.4	35.0	435.7	1,810.6	1,310.8	499.8	3,121.4
	1-5月 Jan.- May.	1,084.5	880.0	204.5	1,964.4	8,138.1	5,963.1	2,174.9	14,101.2
		-10.5	-10.9	-	-10.7	-7.3	-10.3	-	-8.6

註：1. 表中「出口」係指我或中國大陸對全球出口金額、「進口」係指我或中國大陸自全球進口金額。

2. - 表示入超，+ 表示出超。

3. 成長率係指較上年同期增減比例，細項數字不等於合計數係四捨五入之故。

4. 為符合聯合國「國際商品貿易統計」(IMTS)規範，自105年起海關進出口貿易量統計，將由現行特殊貿易制度(special trade system)，變更以經濟領域為統計領域之一般貿易制度(general trade system)；另修改2001年後統計資料，俾與國際接軌。

5. 自95年01月起，進出口貿易統計改依聯合國2004年版『國際商品貿易統計手冊』規範之準則編布，各項出、進口統計均併計復出口、復進口；有關2004、2005年之主要出、進口商品分類及國家(地區)別細項統計資料，已改按「總值」編算。資料來源：我國海關統計及中國大陸「海關總署」統計。

Note: 1. Exports means Taiwan or Mainland China's exports to World, while imports means Taiwan or Mainland China's imports from World.

2. A positive figure indicates trade surplus, whereas a negative figure stands for trade deficit.

3. Growth rate is the year-on-year growth rate. The figures are not added up to the total due to rounding up.

4. The trade statistics has been adapted to general trade system since CY 2016. In accordance with the applying of general trade system, the principal commodity classification was revised and historical data were revised to CY 2001.

5. From Jan. 2006, the Compilation of Customs Trade Statistics adopts the United Nations' International Merchandise Trade Statistics (IMTS) Compilers Manual, 2004. Under IMTS Criteria, the data of re-exports and re-imports of each classification are included in their relevant total exports/imports, respectively. The historical data in 2004 & 2005 have been revised on this table.

Source: ROC Customs statistics; PRC Customs Statistics.